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Vi må selv tage skraldet
Uafhentet storskrald flød rundt i 
Humlebys gader hen over nytåret. I 
efteråret stod rådnende 
sække i månedsvis med 
haveaffald, som heller 
ikke blev fjernet.

Alle i Humleby, der kan 
huske tiden før 2011, 
tænker tilbage på en 
tid, da affald ikke var 
noget, nogen snakkede 
om. Afhentningen 
fungerede upåklageligt 
uanset om, der var tale 
om dagrenovation, 
haveaffald, storskrald 
eller ekstraordinær 
afhentning, hvis man fik 
brug for det.

Firmaet, der stod 
for det, R98, var ejet 
af Frederiksberg 
- og Københavns 
kommune. Det var et firma med 
egen administration, telefon- og 
mailbetjening og som rykkede 
ud, hvis man uden for faste 
afhentningstider stod med en bunke 
byggeaffald eller kasserede møbler 
m.v. i forbindelse med flytning.

Ledelsen af R98 var også lydhør over 
for skraldemændenes ønsker om 
at et arbejdsmiljø, som gjorde det 
muligt for en ældre skraldemand 
at holde sin tid ud. Og sågar at få 
kvinder med på skraldevognen.

Piben fik en helt anden lyd i 2011, 
da private vognmænd overtog  

affaldshentning styret af kommunal 
administration. For husejerne betød 
det voldsomme prisstigninger - op 
til 200 pct. i visse bydele trods langt 
ringere service og en administration, 
der ikke er til at få i tale.

Det har for husejerforeningen flere 
gange været nødvendigt at gå helt 
til toppen, dvs. borgmesteren for 
at få gjort noget ved elendig eller 
manglende håndtering af affald.

Det er snarere reglen end 
undtagelsen, at storskrald og 
haveaffald flyder i gaderne langt ud 
over aftalt afhentningstid.

Begrundelsen er for det meste, at de 

store skraldebiler ikke kan komme 
rundt i Humlebys gader fordi, der er 

for mange parkerede 
biler.

For at gøre det lettere 
for skraldebilerne at 
komme rundt er der 
sløjfet tolv p-pladser 
i Küchlersgade og 
Carstensgade i 
de tidsrum, hvor 
skraldebiler har brug for 
plads.

R98-skraldebilerne 
kunne godt komme 
rundt i Humleby uden 
at begrænse vore 
p-muligheder.

Arbejdsforholdene for 
skraldemænd er til dels 
selvforskyldt ændret til 
det meget værre.

Hvis de løber hurtigt, kan de på en 
arbejdsdag nå en ekstra tur. Og få 
tilsvarende mere i løn. Det løber de 
så efter, men de bliver ikke gamle i 
faget, og kvinder kan ikke følge med.

Tidspres er sikkert en del af 
forklaringen på, at de opgiver at 
fjerne storskrald og haveaffald, hvis 
det er for besværligt på grund af for 
lidt plads mellem parkerede biler.

Vi ved, at Husejerforeningen 
har presset hårdt på for at få 
affaldsproblemerne løst.

Det står fast, at R98 ikke kommer 
tilbage.

Juletræer og storskrald er dynget op ved Ny Carlsbergs Vej af 
utålmodige beboere fra boligforeningen på den anden side af 
Vesterfælledvej.
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Beboerforeningen Humlen Carstensgade 15, 1770 Kbh. V – 
Giro 7 33 47 53
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Bliv medlem – besked til kasserer:
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Vicevært: Ann-Kristine Nielsen, Carstensgade 15 - 51 89 25 35
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Nabo udgives af Beboerforeningen og uddeles til alle i 
Humleby. Nabo udkommer 9 gange årligt i et oplag på 
400.
 Nabo betinger sig ret til at opbevare og publicere 
artikler (tekst og illustrationer) også i elektronisk form, 
fx via CD-rom og Internettet.
 Annoncer koster 1.400 kr. for 1 side, 800 kr. for ½ 
side – mindre annoncer koster 400 kr. For medlemmer 
af Beboerforeningen koster annoncer ikke noget bort-
set fra forretningsannoncer.

H u m l e b y s  b e b o e r b l a d

Næste nummer af Nabo kommer den 4. marts 2022. 
Deadline for indlevering af indlæg er den 22. februar. 
Indlæg sendes til: nabo@humleby.dk eller afleveres til 
et af redaktionsmedlemmerne.

NABO



Selv om det selvfølgelig er aldeles 
urimeligt, ser jeg ikke andre udveje, 
at vi ser bort fra den service 
vi betaler rigeligt for og løser 
problemet selv på samme måde 
som beboerne i boligforeningen på 
den anden side af Vesterfælledvej. 
De har selv ryddet affaldsrum og 
anbragt juletræer og en smule 
storskrald ved Hunmleby-siden af 
Ny Carlsbergvej på et sted, hvor der 
dels er plads, og hvor skraldebilerne 
kan komme til.

Vi må gøre noget tilsvarende med 
vores storskrald og haveaffald. Det 
kan evt. samles ved Verners Plads i 
Küclersgade-Jericahausgade og ved 
Madsens Plads i Carstensgade-Ernst 
Meyers Gade.

Gangbesværede og andre, der 
har brug for det, må vi komme til 
undsætning med nabohjælp på 
sædvanlig Humleby-maner.

Det bliver en fed forretning for 
vognmændene, for de vil næppe 
sætte prisen ned. Til gengæld bliver 
vi fri for, at affald hober sig op i 
gaderne.

Gunni
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Tømrer: Søren Waade Zwinge
Jeg udfører alle slags bygnings- og reparationsopgaver.

Såsom: tilbygning, ombygning, gulv, loft, vægge, døre, 
vinduer m.v. 

Intet er for småt.  
Super billige priser.
Carstengade 50 

1770 Kbh. V.      
szwinge@icloud.com

tlf. 2130 8033

Vores bilæra startede ved et uheld. I 
1909 producerede den amerikanske 
industri to millioner hestevogne og 
80.000 automobiler. I 1923 blev der 
kun bygget 10.000 hestevogne og 
fire millioner biler. Begivenhederne 
overhalede beslutningstagningen; 
byerne blev fyldt op med biler, før 
nogen besluttede, om det var en god 
idé. Bilen havde selvfølgelig nogle 

Argumenter mod biler 
klare fordele. I begyndelsen blev 
den endda set som et miljømæssigt 
fremskridt, da den holdt hestemøg 
og fluer ude af byen. Men hvis vores 
forfædre dengang havde vidst, hvad 
vi ved nu, ville de helt sikkert have 
indført flere restriktioner. De fleste 
progressive byer har brugt de sidste 
årtier på at forsøge at få bilånden 
tilbage i flasken. 
Det er vanskeligt at skrue tiden 
tilbage, nu hvor bilerne er vævet ind 
i vores liv. Nogle af os er afhængige 
af dem, og mange andre er vant 
til deres bekvemmelighed. Da 
Husejerforeningens bestyrelse for 
nylig fortalte om sine planer om 
at gentænke det offentlige rum i 
Humleby på et møde i Beboerhuset, 
var det tydeligt, at tanken om at 
reducere parkeringspladserne med 
33 % (i overensstemmelse med de 
officielle målsætninger) skaber uro. 
”Lad os ikke marchere i forvejen”, lød 
en bemærkning, mens andre mente, 
at det nuværende problem er for få 
parkeringspladser, ikke for mange. 
Men der er gode grunde til, at vi 
bør gå foran tropperne. Der er over 
en milliard personbiler i verden, 
som kører på benzin eller diesel. Da 
kulstofemissionerne skal falde til 
nettonul inden 2050 for at undgå en 
katastrofe, skal disse biler fjernes fra 
vejene i løbet af de næste 29 år. At 
erstatte dem med en milliard elbiler 
er ikke en troværdig løsning. 
At bygge så mange elbiler vil 
koste meget energi og ressourcer, 
herunder metaller, som findes i 
miljøer som Andesbjergenes saltsøer 

og den dybe havbund. Når de først 
er bygget, skal de køre på 100 % 
grøn elektricitet, ellers er de ikke 
emissionsfrie. Det øger udfordringen 
med at dække den eksisterende 
efterspørgsel på elektricitet fra 
vedvarende energikilder. Det ville 
være mere fornuftigt at reducere 
brugen og ejerskabet af biler 
betydeligt og samtidig elektrificere 
de biler, der er tilbage. Det 
ville også bidrage til at mindske 
andre problemer. Trafikpropper, 
trafikskader og -dødsfald samt 
støjforurening er indlysende 
eksempler. Det er mindre indlysende, 
at det også er vigtigt at reducere 
antallet af biler for at mindske 
luftforureningen. Elbiler udleder ca. 
den samme mængde partikler som 
biler med fossilt brændstof; selv om 
de ikke har en udstødning, er de 
meget tungere, hvilket betyder, at 
deres bremser og dæk producerer 
flere støvpartikler gennem friktion. 
Partikler fra biler anslås at dræbe ca. 
900 danskere hvert år.  
Desuden er vores nuværende model 
med at fylde byen med biler, der 
står parkeret 95 % af tiden, også 
stærkt ineffektiv. Kommunen tjener 
nogle penge, men i virkeligheden 
giver den bilejerne en gave. At 
besætte en parkeringsplads på 12,5 
kvadratmeter i et år koster 4.000 kr. 
At leje det samme areal i en lejlighed 
ville koste omkring syv gange så 
meget.  
Vi griner af den amerikanske tro 
på, at det vil gøre samfundet mere 
sikkert at give alle mennesker en 
pistol, men vores idé om, at det 
vil sikre mobiliteten, hvis alle får 
et køretøj, er lige så tvivlsom. 
Forestil dig mulighederne, hvis blot 
halvdelen af de penge, der bruges 
på biler, blev brugt på offentlig 
transport. 
Det bedste tidspunkt at plante 
et træ var for 20 år siden, og 
det næstbedste tidspunkt er nu. 
Husejerforeningen gør ret i at 
undersøge, hvordan en fremtid med 
færre parkeringspladser og flere 
delebiler kan se ud, i stedet for at 
vente på at politikerne tvinger os til 
at gøre det, der alligevel er bedst 
for vores nabolag og planeten. Jo 
hurtigere vi laver en plan, jo længere 
tid giver vi os selv til at tilpasse os 
den.
Daniel Simons Ca36



Status på afhentning og bortskaffelse af 
affald i Humleby
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Restaffald og bioaffald bliver nu 
afhentet af små vogne, som kan sno 
sig i Humlebys gader.
Lige inden nytår modtog 
Husejerforeningen og I en 
henvendelse fra kommunen om 
manglende afhentning af storskrald. 
Der blev også noget upræcist skrevet 
om tømning af beholder placeret bag 
låge. Kommunen er nemlig blevet 
oplyst af skraldemændene, at flere 
beholdere står bag lågen, når den 
lukkes op.
Bemærk jer venligst følgende, idet 
David fra Küchlersgade og Mette fra 
Affaldsindsamling og sortering er 
enige om følgende præcisering om 
afhentning af beholdere i forhave:
Beholdere til restaffald og bioaffald 
bliver tømt - også fra forhaven - hvis 
de står placeret så lågen ikke spærrer 
for beholderen og på en sådan 
måde, at lågen kan fastholdes i åben 
position, f.eks. med en krog, mens 
den tømmes.
Husejer skal sikre, at skraldemanden 
kun skal åbne og lukke lågen én gang 
pr. tømning.
Storskrald bliver afhentet af stor 
vogn, HVIS gaderne er til at passere. 
Det største og måske eneste problem 
er her, at kommunen ikke har aftale 
med en renovatør, som har en vogn 
der kan passere i tætte områder som 
Humleby. Husejerforeningen har 
efterspurgt en sådan flere gange.
Om det udelukkende var borgere i 

Humleby som fik ryddet op i gaderne 
efter nytår eller om kommunen også 
afhentede er uvist for mig.
Mindre henkastet affald i gader 
bliver opsamlet af 2 ungarbejdere 
1 gang om ugen og ligeledes ved 
aviscontainere og glascontainer 
bliver der opsamlet 1 gang om 2 
ungarbejdere. Husejerforeningen 
aflønner de unge mennesker.
Papircontainere kan vi indstille bliver 
udskiftet til et par eller 3 containere 
til eksempelvis pap. Her er det vigtigt 
at notere sig, at der skal være den 
tilstrækkelige plads til at en vogn kan 
tømme de fyldte containeren.
Enghave Nærgenbrugsstation er 
kommet for at blive. Der bliver 
senere bygget en mere permanent 
udgave.
Inger Nielsen
Pva. husejerforeningens bestyrelse

Formand
Per Skovgaard Andersen
Küchlersgade 57
Tlf. 40 25 02 18
psa@humleby.dk

Kasserer
Inger Nielsen
Jerichausgade 30
Tlf. 51 92 53 62
inger@humleby.dk

Bestyrelsesmedlem
Brian Jensen
Carstensgade 4 , st.
Tlf. 40 61 90 27
brianjensen1@me.com

Bestyrelsesmedlem
Jens Lauritsen
Jerichausgade 45
Tlf. 21 95 04 74
l@uritsen.dk

Bestyrelsesmedlem
Amalie Bang
Carstensgade 36
Tlf 61 33 63 75
amaliebang@hotmail.com

Bestyrelsesmedlem
Heidi Friis
Jerichausgade 32
Tlf. 22 63 44 55
heidi@unbox-business.dk

Bestyrelsesmedlem
Morten Eriksen
Jerichausgade 36
Tlf. 33 24 04 25 / 51 56 99 32
morten-eriksen@hotmail.com

   

Generalforsamling i Husejerforeningen 
Finder sted tirsdag d. 8. marts kl. 19.
 KP, Humletorvet 2, auditorium K1.02 

Forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlingen, 
skal indsendes skriftligt til formanden (psa@humleby.dk) 

senest den 15. februar.
Mvh Husejerforeningens bestyrelse

Paradistræerne er 
beskåret!
Så stod træerne nøgne hen uden 
blade og paradisæbler og et par 
steder måtte lysledningerne 
nedtages. Lad os håbe at fuglene fik 
glæde af frugterne, som fik lov at 
sidde længe.

Træerne er nu beskåret. Nogle vil 
måske sige, at de er beskåret hårdt 
og det er med fuldt overlæg. Denne 
hårde beskæring er foretaget for at 
genskabe træernes klassiske form 
og for at genopbygge knuderne for 
enden af de store grene, siger vores 
byrumsforvalter. 

Paradistræerne skal nok klare det. Vi 
har set det før.

Inger

Pva. husejerforeningens bestyrelse



Side 5

BEBOERBLAD FOR HUMLEBY - FEBRUAR 2022



Side 6

BEBOERBLAD FOR HUMLEBY - FEBRUAR 2022

Teknik og Miljø har fornyet 
fokus på lokalplaner  
– også vores i Humleby

Teknik og Miljøforvaltningen (TMF) skærper deres 
opmærksomhed på de bevarende lokalplaner rundt 
om i København.  
Læs med og hør, hvad det betyder for os. 

4 GODE RÅD

1)  Lad være med at kigge ud af vinduet og tænke: ”Det er nok tilladt, når naboen har gjort det”. 
Naboens ombygning kan være ulovlig eller være lavet før 1996, hvor lokalplanen trådte i kraft.  

2)  Overvej altid om dit byggeprojekt kræver dispensation fra lokalplanen. Søg hellere en gang 
for meget end en gang for lidt. Det er surt at få et krav om tilbageførsel, når drømmehuset står 
færdigt. 

3)  Vær opmærksom på, at ansvaret for overtrædelse af lokalplanen følger ejeren, også selvom det 
er en tidligere ejer, der har lavet overtrædelsen. Ret op på overtrædelsen, når du alligevel skal 
renovere huset på et tidspunkt. Det vil være en fordel, når du en dag skal sælge.   

4)  Udnyt den viden, som har ophobet sig i bestyrelsen gennem årene. Lokalplan 268, som gælder 
for Humleby, er et evigt arbejdsområde for bestyrelsen, så der er masser af viden, erfaring og 
gode råd at hente.  

Mange har nok – og måske med rette – en oplevelse af, 
at TMF ikke har været særlig synlige og konsekvente 
de sidste 5-10 år. Men der bygges om på livet løs i alle 
byggeforeningskvartererne i København, og det har gi-
vet et kæmpe pres på TMF i form af byggetilladelser, 
dispensationsansøgninger, lovliggørelsessager samt 
spørgsmål fra husejere og bestyrelser. 
 Kommunen ser derfor et behov for at sætte fornyet 
fokus på lokalplaner og har nedsat et særligt udvalg, 
der kun har til opgave at sikre, at de bevarende lokal-
planer bliver overholdt.

Bestyrelsens rolle
I bestyrelsen gør vi alt, hvad vi kan for at følge med 
tempoet hos TMF og det stigende antal spørgsmål 
til lokalplanen, som kommer fra husejere og naboer i 
Humleby. 
 Det har altid været en bestyrelsesopgave at vejlede 
husejere ift. lokalplanen, ligesom det er bestyrelsens 
ansvar og pligt at søge afklaring hos TMF, når der er 
tvivl om, hvorvidt en ombygning overholder lokalpla-
nen, eller hvordan lokalplanen skal forstås. Det vil vi 
fortsætte med. 

Søg hellere en gang for meget ...
De sidste 1-2 år har bestyrelsen brugt en del ressour-
cer på at få genetableret dialogen og samarbejdet med 
TMF. Vi er godt på vej og begynder stille og roligt at få 
færden af TMF’s forvaltningspraksis. Her kommer tre 
”færdselsregler”, som vi vil anbefale alle at følge, når 
man vil bygge om, renovere eller modernisere sit hus 
i Humleby: 

	 l Hvis en ombygning medfører ændringer 
(store som små) på husets facade, i forhave 
eller gård, skal man altid søge om dispensation 
fra lokalplanen. Dette gør man via Byg og Miljø 
portalen: https://www.bygogmiljoe.dk/

	 l En facadedetalje kan sagtens være omfattet 
af lokalplanens bestemmelser, selvom den 
ikke er nævnt specifikt i lokalplanen. Træk på 
bestyrelsens viden eller tjek med TMF, om dine 
ombygningsplaner alligevel kræver dispensation.

	 l Hvorvidt man kan opnå dispensation fra 
Lokalplanen vil altid være Kommunens afgørelse 
– ikke bestyrelsens. Vi skal vejlede, og vi vil 
fremadrettet lægge os i selen for at få et mere 
nuanceret indblik i, hvad TMF giver og ikke giver 
dispensation til, så ingen husejere kommer unødigt 
i klemme.   

Vær opmærksom på, at dit byggeprojekt ikke nødven-
digvis kræver en byggetilladelse, men godt kan kræve, 
at du søger dispensation fra Lokalplanen. Det er to for-
skellige ting. 
 Hvis du laver en generel forespørgsel til TMF, fx på 
telefon eller mail, kan det være en god idé at gøre op-
mærksom på, at dit ombygningsprojekt skal leve op til 
bestemmelserne i Lokalplan 268. Det skyldes, at gene-
relle henvendelser om ombygninger ofte bliver besva-
ret af en administrativ medarbejder, som ikke nødven-
digvis ved noget om lokalplaner. 

Hjælp bestyrelsen
Hvis du søger om dispensation fra Lokalplanen eller 
lovliggørelse, må du meget gerne dele dine erfaringer 
og TMFs afgørelser med bestyrelsen, da det kan kom-
me andre husejere til gode. Jo mere viden, vi får samlet 
i fællesskab, jo nemmere bliver det at overholde lokal-
planen og værne om Humleby som kvarter og arkitek-
tonisk perle.  
 Bestyrelsen er lige nu ved at udarbejde en guide til 
lokalplanen. Vores intention er at gøre det nemmere at 
forstå de krav og retningslinjer, som lokalplanen anviser 
– inklusive dét, der står ”mellem linjerne”.  

Heidi & Brian 
På vegne af Husejerforeningens Bestyrelse
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ansvar og pligt at søge afklaring hos TMF, når der er 
tvivl om, hvorvidt en ombygning overholder lokalpla-
nen, eller hvordan lokalplanen skal forstås. Det vil vi 
fortsætte med. 

Søg hellere en gang for meget ...
De sidste 1-2 år har bestyrelsen brugt en del ressour-
cer på at få genetableret dialogen og samarbejdet med 
TMF. Vi er godt på vej og begynder stille og roligt at få 
færden af TMF’s forvaltningspraksis. Her kommer tre 
”færdselsregler”, som vi vil anbefale alle at følge, når 
man vil bygge om, renovere eller modernisere sit hus 
i Humleby: 

	 l Hvis en ombygning medfører ændringer 
(store som små) på husets facade, i forhave 
eller gård, skal man altid søge om dispensation 
fra lokalplanen. Dette gør man via Byg og Miljø 
portalen: https://www.bygogmiljoe.dk/

	 l En facadedetalje kan sagtens være omfattet 
af lokalplanens bestemmelser, selvom den 
ikke er nævnt specifikt i lokalplanen. Træk på 
bestyrelsens viden eller tjek med TMF, om dine 
ombygningsplaner alligevel kræver dispensation.

	 l Hvorvidt man kan opnå dispensation fra 
Lokalplanen vil altid være Kommunens afgørelse 
– ikke bestyrelsens. Vi skal vejlede, og vi vil 
fremadrettet lægge os i selen for at få et mere 
nuanceret indblik i, hvad TMF giver og ikke giver 
dispensation til, så ingen husejere kommer unødigt 
i klemme.   

Vær opmærksom på, at dit byggeprojekt ikke nødven-
digvis kræver en byggetilladelse, men godt kan kræve, 
at du søger dispensation fra Lokalplanen. Det er to for-
skellige ting. 
 Hvis du laver en generel forespørgsel til TMF, fx på 
telefon eller mail, kan det være en god idé at gøre op-
mærksom på, at dit ombygningsprojekt skal leve op til 
bestemmelserne i Lokalplan 268. Det skyldes, at gene-
relle henvendelser om ombygninger ofte bliver besva-
ret af en administrativ medarbejder, som ikke nødven-
digvis ved noget om lokalplaner. 

Hjælp bestyrelsen
Hvis du søger om dispensation fra Lokalplanen eller 
lovliggørelse, må du meget gerne dele dine erfaringer 
og TMFs afgørelser med bestyrelsen, da det kan kom-
me andre husejere til gode. Jo mere viden, vi får samlet 
i fællesskab, jo nemmere bliver det at overholde lokal-
planen og værne om Humleby som kvarter og arkitek-
tonisk perle.  
 Bestyrelsen er lige nu ved at udarbejde en guide til 
lokalplanen. Vores intention er at gøre det nemmere at 
forstå de krav og retningslinjer, som lokalplanen anviser 
– inklusive dét, der står ”mellem linjerne”.  

Heidi & Brian 
På vegne af Husejerforeningens Bestyrelse
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    TORSDAGSBAREN
– mød din nabo hver torsdag kl. 20 i Beboerhuset

Torsdag den  10. februar
Pär Edwardson
er en musiker, man ikke kan lade være med at lægge mær-
ke til. Ikke nok med at han er næsten 2 meter høj – han er 
også indehaver af et af Sveriges største og mest smitten-
de grin. Og ja, han kommer fra Göteborg, men har boet i 
København siden 2019.
 Pär lagde tidligt ud med hårdrockbandet Biscaya, har 
turneret med blandt andre Carola, arbejdet sammen med 
stjerneproduceren Max Martin og selv produceret et hav af 
plader i sit pladestudie i Göteborg. De seneste næsten 20 
år har han spillet fast med Björn Rosenström & Det Jävla 
Bandet, som turnerer Norden tyndt og har spillet i stort 
set hver eneste by i Sverige.
 Pärs egen musik – som han skriver i en lind strøm fra 
hjemmestudiet på Østerbro – lyder som en blanding af The 
Beatles møder Peter Gabriel møder Frank Zappa. I Hum-
leby dukker han op med sin guitar og spiller både egne 
sange, svenske viser, et drys King Crimson og en knivspids 
Kim Larsen – og krydrer det hele med hyggelige anekdoter. 

Torsdag den  17. februar
Torsdagsbaren holder vinterferie
Vi lægger stille og roligt ud, så efter vores glade genkomst 
d. 10/2, holder vi ferie i uge 7 ...

Torsdag den 24. februar
Mette Smidl og Christian Søgaard Duo med special guest: 
Jytte Abildstrøm
Violinenes smukke, varme tone blander sig med den le-
gende og swingende harmonika i et lyttende samspil, hvor 
det kan være svært for publikum at holde fødderne i ro.
 Skønne melodier fra Balkan, Østeuropa, Sydamerika,  
Frankrig, Sverige og Danmark fortæller om livslyst, glæder, 
sorger og modgang.
 Imellem numrene vil Jytte Abildstrøm fortælle historier, 
og hun giver nok også et nummer på sin sav.
 Det vil helt sikkert blive en herlig, berigende og sjov 
aften.

Humlebys stærkt traditionelle julebanko 

måtte aflyses og hele Torsdagsbarens 

januarprogram blev skrottet ...

 Nu prøver vi igen! Fra torsdag den 10. 

februar kan vi igen byde på god musik og 

hyggelig nabo-komsammen.

 Vi glæder os sådan til at se jer :-)

Torsdag den 3. marts
Tine Bruhn: New Roots – Mere Nashville, mindre jazz
Tine Bruhn har i de senere år udforsket jazzens narrativer 
gennem sine fortolkninger af Joni Mitchell.
 Hun fortsætter den musikalske retning med sit nye 
projekt “New Roots”, hvor hun bringer sin amerikanske 
baggrund til Danmark. “Det er mere Nashville og mindre 
NYC-jazz” siger hun med et smil.
 Aftenen vil blandt andet byde på musik af John Prine 
og Carol King samt aktuelle Americana kompositioner og 
egne sange.
 Inspirationen er hentet fra roadtrips igennem de ame-
rikanske sydstater og kommer således direkte fra USA’s 
vigtigste musikmetropoler. Nerven her er historiefortællin-
gen i teksterne, der ofte både er poetiske og sjove.
 Med sig har hun Kjeld Lauritsen på hammondorgel, Tue 
Lund-Christensen på el-bas og Jacob Melchior på trommer.
 I november holdt Tine Bruhn udsolgt koncert på Mont-
martre, så kom i god tid, for der skal nok blive fyldt op. Vi 
lover en dejlig aften med spændende musik - vel mødt!
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Anlæg en krydderhave
Krydderurter er dyre at købe, og 
hvis man ikke får dem brugt op, 
mens de er gode, bliver det ekstra 
dyrt. Når man dyrker krydderurter 
selv, kan man klippe netop det, 
man skal bruge og lade resten 
vokse videre.

Her i februar kan man læse bøger 
om krydderurter og tage stilling 
til hvilke, man vil dyrke. Magna 
Leths gamle bog er stadig god.

De stedsegrønne
Salvie, rosmarin og timian er 
stedsegrønne og kan høstes 
året rundt. Salvie er obligatorisk  
i saltimbocca, som er skiver 
af kalvekød og skinke rullet 
om et salvieblad. Rosmarin 
er særlig god til lam, men kan 
også gå i gryderetter med vildt, 
okse eller kalv. Timian er god til 
suppe og skal altid i  gule ærter. 
Laurbærblade  kan dyrkes som 
en lille busk. De hjemmedyrkede 
laurbærblade er mildere end de 
købte, så man skal bruge dobbelt 
portion.

At så
Man kan tyvstarte krydderurtefrø 
ved at så dem inde i et 
minidrivhus i vindueskarmen. Det 
er praktisk at bruge Jiffypotter, 
som er såpotter af presset 
tørvemuld. Potterne kan plantes 
ud i april/maj og så vokser 
rødderne ud gennem potten, som 
forgår.

Persille er længe om at spire. 
Kimbladene viser sig først, når 
man er ved at opgive.  Den kan 
plantes ud når de første to rigtige 
blade er kommet. Persille er 
meget anvendelig: til grydestegt 
kylling, persillesovs, som drys på 
nye kartofter og til gremolado, 
et drys til osso buco af persille, 
hvidløg ogf reven citronskal. 
Purløg er god ti sommersalat og 

ægekage. Dild er god til fisk og i 
en grøn salat.

Basilikum kræver varme og kan 
dyrkes i en potte op ad en sydmur 
i  læ. DSen basilikum, man ser 
i supermarkedet er genovese. 
Den er mere varmekrævende end 
græsk basilikum som har samme 
gode smag.  Basilikum er god 
til retter med tomat, tomatsalat, 
pastasovs, tomatsuppe..

Peber
Man kan ikke dyrke sort peber  
herhjemme, men man kan godt 
dyrke szechuan-peber. Frøene 
anvendes som peber og har 
foruden det stærke en pikant 
smag. Jeg har to små træer fra 

frø. I kan godt få frø af szechuan-
peber til eftersommeren.

Anskaffelse
Det svenske firma Runåberg 
har et stort  udvalg af frø til 
krydderurter. Radisen ved 
Enghave Plads har mange 
krydderurter i potter. Man 
kan også godt købe planter i 
supermarkedet. 

Når de bliver plantet ud i april/
maj bliver de kraftigere og får en 
stærkere smag.

Lone C54 



Ernst Meyersgade 
14 løber fortjent med 
præmien for årets 
vildeste hus

Tekst, foto samt 
forsidefoto:
Thomas Kirk Sørensen

På plakaten i beboerforeningen...

Vinderne af Beboerforeningens Julekonkurrence er fundet 
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Beboerforeningsbestyrelsesmøder i Coronaens 
tegn. På trods af højt smittetryk får vi holdt 
konstruktive møder, sidst med 5 fysisk tilstede, 
en på facetime og en med paraply på gaden 
deltagende gennem vinduet.

Næste arrangement er Fastelavn søndag 27. 
februar. 
Dagen starter kl. 14 Optog gennem Humleby. 
Opmøde ved beboerhuset 
Derefter slår vi katten af tønden og kårer bedste 
udklædning. 
Der serveres kakao og fastelavnsboller.

I påsken arrangeres der æggeløb og måske kommer påskeharen forbi og gemmer æg i vores by!! Hold øje 
med næste nummer af nabo, hvor der vil være mere information om dette.

Sommerfesten bliver 11. juni. Hvis nogen har information om sommerfesten, som det kunne være fint for 
bestyrelsen at have, så modtager vi det med tak.

 Og så har vi lidt i støbeskeen til når Coronaen letter: Parkour-weekend, flexitrax og madlavning for børn

Beboerforeningen v/
Eva Fischer

foto: Camilla

Humleby har været så fin i år! 
De mange hyggelige forhaver 
har lyst op i endnu en mørk 
vinter. I år følger vi sidste års 
kategorier: ”Årets Julegade” 
samt ”Årets Yndigste” og ”Årets 
Vildeste” hus.   

Årets Julegade blev selvfølgelig 
igenigen Jerichausgade’s Bare 
Ende. De er jo nærmest blevet en 
institution på Vesterbro og tak for 
det!  

Årets Vildeste Hus blev Ernst Meyers 
Gade 14. Her var der bl.a. skinnende 
julepakker som væltede ned fra 
et lyserødt juletræ på taget og en 
forhave der med mindst 4 forskellige 
slags lyskæder (og endnu et lyserødt 
juletræ) var ligeså Villekulla-kaotisk 
som den var julehyggelig.  

Årets Yndigste Julehus blev 
Küchlersgade 51. Med enkle 
lyskæder, der strakte sig fra taget og 
helt ned til jorden, fik de indrammet 
den fineste julekrans.  

Tillykke til alle vinderne! Præmierne 
kommer lige pludselig og når I 
mindst forventer det.
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Torsdagsbar i beboerhuset
10. og 24. februar samt 3. marts kl. 20
- se programmet her i bladet

Fastelavn
søndag den 27. februar kl. 14

Sy og strik i beboerhuset
onsdag 2. marts kl. 19.30

Husejerforeningens generalforsamling
tirsdag 8. marts kl. 19
afholdes på KP- Københavns Professionshøjskole

Spiseklubben Farinelli: 
mandage kl. 18.30 

Enghave nærgenbrugsstation 
tirsdag og torsdag kl. 12-18
lørdag kl. 10-16

Kalender:

MADKLUBBEN FARINELLI STARTER 14. FEBRUAR KL 18.30
Vi har holdt coronapause længe nok ─ små grupper har 
mødtes hjemme for at spise sammen, næsten som illegale 
i skjul. Men nu dukker vi frem i forårslyset og glæder os 
til at samles igen i Beboerhuset hver mandag i det større, 
hyggelige fællesskab. Hvor der skam også er plads til nye 
Humlebyboere.
For dig, der ikke har prøvet det før: Hvis du vil på listen over 
medspisere og kokke, skriver du til Lisbet på lisbet.guhle.@
gmail. com . Det er ganske uforpligtende. Herefter får du 
besked om den kommende uges menu til en beskeden pris, 
og kan tilmelde dig på farinelli_mad@googlegroups.com eller 
på den liste, der bliver lagt i røret under udhængsskabet på 
Beboerhuset.
Sidsel, Lu 4,1.


